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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2016. február 10.-én 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Cselovszki László alpolgármester 
 Kollár András képviselő 
  Tiszovszki István képviselő 
  Mlinkó Nándor képviselő 
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, a Szlovák Nemzetiségi 
Önkormányzat elnökét  és a jegyzőt. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-
testületi ülésen 5-fő jelen van, így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőnek javasolja Kollár András képviselő, akit a Képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 
1.) Önálló fogorvosi körzet kialakításának megtárgyalása 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester. 
 
2.) 2014-2020-as évek fejlesztési pályázataival kapcsolatos önkormányzati nonprofit kft 
létrehozása. 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester. 
 
3.) A Napsugár Óvoda ideiglenes elhelyezése miatt keletkezett költségek rendezése. 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester. 
 
4.) Az első lakáshoz jutási önkormányzati támogatásra vonatkozó kérelmek elbírálása. 
Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester. 
 
5.) Egyebek. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Ezek a napirendek szerepelnek a meghívóban, de javaslom, hogy első napirendi pontban 
tárgyaljunk arról a tragédiáról amit még talán egyikünk sem fogott fel, és nem is tudom, 
hogyan tartjuk meg ezek után a mai ülésünket. 
 
A napirendeket a polgármester kiegészítésével együtt a képviselő testület egyhangúlag 
elfogadta. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mindannyian értesültek a felfoghatatlan hírről, miszerint Nagy Zsuzsanna képviselőtársunk, 
ma reggel, hirtelen, és váratlanul elhunyt. 58 éves volt. A neve még itt van a jelenléti íven, és 
szinte felfoghatatlan, és valószínűtlen ez a helyzet. Halálával óriási űrt hagyott maga után.  
Nem csak képviselő volt, hanem a kulturális bizottság tagja, a szociális bizottság elnöke, és az 
óvodánk vezetője. Nem hiszem, hogy ezen az ülésen tudnánk, vagy akarnánk beszélni arról, 
hogy a megüresedett helyeket hogyan pótoljuk, így javaslom, hozzunk döntést arról, hogy 
ezekről a mai ülésen kegyeleti okok miatt nem tárgyalunk. 
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A képviselő testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
   16/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /döntés elhalasztása. / 
1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, hogy 
kegyeleti okok miatt a megüresedett bizottsági, képviselői, illetve óvodavezetői helyekkel 
kapcsolatos döntéseit jelen ülésen nem kívánja meghozni. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester  
 
Hrncsjár Mihályné: 
Jelen helyzetben azt gondolom, hogy az önkormányzatunk kizárólag egyetlen dolgot tehet, 
amivel enyhítheti a hozzátartozókra nehezedő terheket, és tiszteleghet elhunyt 
képviselőtársunk munkája, és tevékenysége előtt. Javaslom, hogy az önkormányzat tekintse 
saját halottjának Nagy Zsuzsannát.  
A temetéssel kapcsolatos kiadásokat vállaljuk magunkra. 
 
 A képviselő testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
   17/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /Önkormányzat saját halottjának nyilvánítása. / 
 

1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy Nagy Zsuzsanna képviselőt, és a Vanyarci Napsugár Óvoda vezetőjét az 
önkormányzat saját halottjának tekinti, tisztelegve ezzel Vanyarc településért végzett 
munkássága előtt. 

2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy a temetéssel kapcsolatos összes költség megfizetését saját költségvetése terhére 
átvállalja. 

 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Polgármester  
 
 

1.) Önálló fogorvosi körzet kialakításának megtárgyalása. 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Nehéz szívvel, de folytassuk ülésünket, és hozzunk döntést az önálló fogorvosi körzet 
kialakításáról. A rendelő kialakításának munkálatai befejeződtek, a berendezésnél, és 
eszközbeszerzésnél tartunk. Jó lenne mihamarabb működési engedélyt kérni, hogy a 
későbbiekben pályázni tudjunk fogorvosi eszközök beszerzésére, illetve a rendelő további 
korszerűsítésére. 
 
Kollár András: 
A Béri testület meghozta már a döntését a Vanyarci körzethez történő csatlakozási 
szándékáról? 
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Várnai Ildikó: 
Igen, döntöttek arról, hogy 2016. március 1.-től csatlakozni akarnak, de előbb ki kell válniuk 
a Sziráki körzetből. A Sziráki képviselő-testület most pénteken tárgyalja meg a kiválási 
szándékukat, és nem lehet tudni, hogy mikortól járulnak ehhez hozzá. A Sziráki megállapodás 
alapján a kiválásra a bejelentést követő 6 hónap elteltével van lehetőség. Tehát lehet, hogy 
ehhez ragaszkodni fognak. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
A működési engedélyt akkor is meg kell kérnünk, így a döntésünket az önálló körzet 
kialakításáról meg kell hozni. Javaslom, hogy 2016. március 1.-től hozzunk létre önálló 
körzetet. 
 
Várnai Ildikó: 
Az engedélyeztetési eljárás megindításához szükséges dokumentumok rendelkezésre állnak, 
de a teljes berendezés, illetve felszerelés még nincs kész, így kérem, hozzák meg úgy a 
döntést, hogy március 1.-től, de legkésőbb a rendelő teljes berendezésének, és felszerelésének 
elkészültével kérjem meg a működési engedélyeztetési eljárás megindítását. 
 
 
 A képviselő testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
   18/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /Vanyarci önálló fogorvosi körzet létrehozása / 
 

3.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy 2016. március 1.-től, (illetve a rendelő teljes berendezésének, és felszerelésének 
elkészültével) Vanyarcon önálló fogorvosi körzetet kíván létrehozni. 

4.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felkéri a jegyzőt, az 
engedélyeztetési eljárás megindítására. 

 
 
Határidő: március 1. 
Felelős: Polgármester  
 
2.) 2014-2020-as évek fejlesztési pályázataival kapcsolatos önkormányzati nonprofit kft 
létrehozása. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Bercel Község polgármestere levélben kereste meg a környező települések képviselő 
testületeit, melyben javasolja a pályázati lehetőségek jobb kihasználása érdekében, 
menedzseri feladatok ellátására, nonprofitkorlátolt felelősségű társaság alapítását. 
Megjelent egy olyan kormányrendelet, melyben leírják, hogy a pályázatokkal kapcsolatos 
projektmenedzseri feladatokat, kizárólag 100%-ban önkormányzati tulajdonú nonprofit 
szervezetek végezhetik. 
Ez a döntés, most arról kellene, hogy szóljon, hogy a Berceli polgármesterasszony által 
kezdeményezett társuláshoz kívánunk-e csatlakozni, amely társulás majd létrehoz egy 
nonprofit kft-t, vagy más módon kívánjuk megoldani ezt a kérdést? 
 
Cselovszki László:  
Ennek akkor lesz aktualitása, ha nyerünk valamelyik pályázaton! 
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Hrncsjár Mihályné: 
Ez igaz, de azért előre fel kell készülni. 
 
Kollár András: 
Jelen pillanatban erről én nem tudok dönteni, ehhez túl kevés információ áll a 
rendelkezésünkre. Nem tudom, hogy van-e más alternatíva! Először tájékozódni kellene, hogy 
a többi önkormányzat hogyan fogja megoldani. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
A pályázataink megírására, már felkértünk pályázatírókat, mert nagyon szorosak a beadási 
határidők. Velük még nem tudtam beszélni, így célszerűnek tartom én is, a döntés elnapolását. 
 
A képviselő testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
   19/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /nonprofit kft. létrehozása / 
 

5.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy kellő információ hiányában, nem tud nyilatkozni arra vonatkozóan, hogy kíván-e 
társulni Bercel község önkormányzatával nonprofit kft. létrehozására. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 
3.) A Napsugár Óvoda ideiglenes elhelyezése miatt keletkezett költségek rendezése. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mint azt önök is tudják az óvodánk felújítási munkáinak elhúzódása miatt, az egyházunk 
segítségét kértük, és néhány hónapig az óvoda az egyház tulajdonát képező gyülekezeti 
házban működött. Semmiféle bérleti díjat nem kértek tőlünk a használatért, sőt a rezsi 
költségeket sem számlázták ki az önkormányzatunk felé. Javaslom, hogy az önkormányzat 
legalább 170.000 forint, támogatást nyújtson az egyházunk részére, megköszönve ezzel segítő 
közreműködésüket. 
 
A képviselő testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta. 
 
   20/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /A Vanyarci Evangélikus Egyház részére pénzbeli támogatás megítélése. / 
 

1.)Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy 170.000 forint, azaz százhetvenezer forint, támogatást biztosít a Vanyarci 
Evangélikus Egyház részére a 2016. évben saját költségvetése terhére. 
2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a polgármestert és a 
jegyzőt, hogy a 2016. évi költségvetés összeállításánál a támogatás összegét építse be az 
önkormányzat költségvetési rendelettervezetébe.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
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4.) Az első lakáshoz jutási önkormányzati támogatásra vonatkozó kérelmek elbírálása. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
A települési támogatásokról szóló rendeletünk alapján maximum 100 ezer forint összegű 
támogatásra jogosult, az első lakását megvásárló minimum 1 éve Vanyarcon élő fiatal pár. 
A feltételeknek mindkét kérelmező megfelel, így javaslom a maximális 100.000 forint 
támogatás jóváhagyását. 
Az első kérelmező Rácz István Ifjúság utca 7. szám alatti lakos, a másik kérelmező Mlinkó 
Sebestyén Ifjúság utca 13. szám alatti lakos.   
  
A képviselő testület 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta. 
 
   21/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /Rácz István települési támogatása. / 
 

1.)Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy Rácz István Vanyarc Ifjúság utca 7. szám alatti lakos kérelmét jóváhagyja, és részére 
100.000 forint vissza nem térítendő Fiatalok első lakáshoz jutási települési támogatást 
állapít meg.  
2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, az erről szóló 
határozat megfogalmazására, és az összeg kifizetésére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
  
   22/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /Mlinkó Sebestyén települési támogatása. / 
 

1.)Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy Mlinkó Sebestyén Vanyarc Ifjúság utca 13. szám alatti lakos kérelmét jóváhagyja, és 
részére 100.000 forint vissza nem térítendő Fiatalok első lakáshoz jutási települési 
támogatást állapít meg.  
2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, az erről szóló 
határozat megfogalmazására, és az összeg kifizetésére. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 
 
 
5.)Egyebek 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Több önkormányzat hozott már döntést arra vonatkozóan, hogy a CSOK bevezetését 
követően önkormányzati tulajdonú telkeket térítésmentesen biztosít a náluk letelepedni 
kívánó fiatal házasok részére. Arra gondoltam, hogy az önkormányzati tulajdonban lévő 
Ifjúság úti telkeket mi is felajánlhatnánk ilyen célra. 
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Mlinkó Nándor: 
Szerintem már nagyon kevés telek van, amit erre a célra tudnánk használni, és nem is biztos, 
hogy elérnénk vele azt a célt, hogy gyerekek legyenek újra a településen. 
 
Cselovszki László: 
Én nem támogatom, mert mi történik, ha mégsem születik meg a vállalt 3 gyermek. 
 
Kollár András:  
A magam részéről én sem támogatom, mert nagyon nehéz lenne előírni a feltételeket, 
miszerint kik lennének jogosultak ingyen telekre. Csak azok, akiknek még nincs gyermekük, 
de vállalják, hogy 10 éven belül lesz 3 gyermek, vagy azok is, akiknek már van, csak vanyarci 
lakos, vagy esetleg más településről jövő? Összességében nem lehet igazságos feltételeket 
szabni. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Akkor ebben a kérdésben eltérnek a vélemények, javaslom, szavazzunk. Kézfeltartással 
jelezze, aki egyetért azzal, hogy ingyen adjunk építési telket azoknak a fiatal házasoknak, akik 
10 éven belül vállalnak 3 gyermeket. 
 
A képviselő testület 1 igen szavazattal, 3 nem, és 1 tartózkodás mellett a következő 
határozatot hozta. 
 
   23/2016.( II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

        /Térítésmentes építési telkek biztosítása. / 
 

1.)Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozatával akként dönt, 
hogy nem támogatja azt a javaslatot, miszerint fiatal párok rézére 3 gyermek vállalása 
esetén térítésmentesen biztosít építési telket. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Tisztában vagyunk vele, hogy nem a mi településünk képviselő-testülete által hozott határozat 
fogja megállítani a migráns áradatot, de szeretném, ha a mi testületünk is hozna egy olyan 
döntést, amelyben támogatja Magyarország kormányát az Unió által szorgalmazott kötelező 
betelepítési kvóta elleni tiltakozásában. 
 
 
A képviselő-testület 5 igen a következő határozatot hozta: 
 
   24/2015.(II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

       / tiltakozás gazdasági migránsok kötelező betelepítése ellen / 
 

1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, az utóbbi időkben hazánkon is 
átvonuló minden tekintetben káros hatásainak megelőzésére és felszámolására ezúton 
kinyilvánítja, hogy tiltakozik és elutasítja a bevándorlással kapcsolatos kötelező 
arányos elosztásra irányuló Európai Uniós törekvéseket. 
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2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, jelen határozat elfogadásával 
arra sarkalja Magyarország Kormányát, hogy minden nemzetközi fórumon tiltakozzék 
a gazdasági bevándorlók hazánkba történő kényszer betelepítése ellen. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester  
 
Hrncsjár Mihályné: 
Önök előtt van egy árajánlat a CornusKert Kft.-től, melyben összesen bruttó 328.930 Ft.- 
összegű ajánlatot tesz a műfüves pályánk teljes karbantartására. Ezt nem kell minden évben 
elvégezni, de most szükséges ez a nagy karbantartás. A későbbiek során évente egy 
alkalommal az ajánlat adó által felsorolt munkálatok elvégzése, ún. kiskarbantartás, már csak 
bruttó 125.000 Ft.- összegbe kerülnek majd. 
A pálya használatból származó bevételt a sportegyesület elnöke az Önkormányzat számlájára 
fizeti be, így a karbantartási költség egy része már ezekből a bevételekből rendelkezésre áll. 
Kérem a Képviselő-testület döntését a nagykarbantartás elvégzésének megrendeléséhez, 
illetve a 328.930 Ft.- ellenérték kifizetéséhez a felhatalmazást. 
A képviselő-testület 5 igen a következő határozatot hozta: 
 
   25/2015.(II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

       / Műfüves pálya éves karbantartása / 
1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen határozatával felhatalmazza 

a polgármestert, hogy a műfüves pálya éves nagykarbantartásával bízza meg a 
CornusKert Kft.-t. 

2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete a karbantartás ellenértékeként 
felhatalmazza a polgármestert 328.930 Ft- kifizetésére. 

 
Határidő: 2016.június 30. 
Felelős: Polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Mint az Önök is tudják az orvosi ügyeleti ellátás tekintetében Bercelhez tartozunk. A 
legutóbbi megbeszélés alkalmával az ügyeletet ellátó jelezte, hogy szeretné megemelni a 
települések által fizetett hozzájárulás mértékét. Így lakosonként havonta 89 Ft.-ot kellene 
fizetnünk. Ez az összeg 12 Ft.-tal több mint a csatlakozásunkkor megállapított összeg. Az 
emeléssel együtt is kevesebb hozzájárulást kell fizetnünk, mint amennyit ezt megelőzően az 
előző ügyeletet ellátó Bt.-nek fizettünk. Javaslom a testületnek a megemelt támogatási összeg 
elfogadását. 
 
A képviselő-testület 5 igen a következő határozatot hozta: 
 
   26/2015.(II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

       / Orvosi ügyeleti ellátási megállapodás módosítása / 
1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen úgy döntött. hogy az orvosi 

ügyelet ellátásáért 89 Ft.-/fő/hó összegű hozzájárulást fizet a JUNIMED Kft. részére 
2.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

megemelt összeggel módosított ügyeleti ellátási megállapodás aláírására. 
 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 
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Hrncsjár Mihályné: 
Mielőtt az ülést bezárnám, még egy kérelmet kellene elbírálnunk. Oláh Boldizsárné, aki házi 
szociális étkeztetésben részesül, azzal a kéréssel fordult a Képviselő-testület felé, hogy az 
étkezési térítési díj összegét mérsékeljék, mivel alacsony jövedelme miatt, a jelenlegi térítési 
díjat nem tudja kifizetni. 
 
Tiszovszki István:  
Javaslom, hogy a jelenlegi díj 50%-át vállalja át az Önkormányzat. Szerintem, ha a felére 
csökkentjük az ebéd árát, akkor ennek megfizetésére már képes lesz. A kiszállítás díját nem 
tudjuk mérsékelni, az minden házhoz szállítást kérőre egyformán vonatkozik. 
 
A képviselő-testület 5 igen a következő határozatot hozta: 
 
   27/2015.(II.10.) számú képviselő-testületi határozata: 

       / Étkezési térítési díj mérséklése / 
1.) Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen határozatával akként 

döntött, hogy helybenhagyja Oláh Boldizsárné Vanyarc, Petőfi út 27. szám alatti lakos 
kérelmét és étkezési térítési díjának mértékét a jelenleg fizetendő díj 50%-ával 
csökkenti. 

 
 
Határidő: 2016.március 1. 
Felelős: Polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Nemrégiben beszéltem Burján Gáborral, a Veres Pálné út 11. szám alatti ingatlan 
tulajdonosával. Azt kérte tőlem, hogy Önkormányzatunk mielőbb döntsön abban a kérdésben, 
hogy megkívánja-e vásárolni az említett ingatlant. 
Erről már sokszor beszéltünk,ez a ház a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat tulajdonában 
lévő tájház fölötti rész , és nagyon jó lenne, ha ezt sikerülne megvásárolni tőlük. 
 
Tiszovszki István: 
Mindenképpen meg kellene venni, de alkudni kell az árból, ajánljunk fel 1.800.000 Ft.- 
vételárat.  
 
Hrncsjár Mihályné: 
Fogok vele beszélni, de az is megoldás lenne, ha a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 
vásárolná meg, Önkormányzati támogatással. 
 
Vravuska Józsefné: 
Beszélhetünk erről is, de akkor én felveszem a kapcsolatot az országos szervezetünkkel, hátha 
ők is tudnak támogatást adni. Abban az esetben, ha a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 
vásárolja meg és lesz a tulajdonosa, akkor ezt nagyon végig kell gondolni, mert ennek 
fenntartási költségei is lesznek. 
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Hrncsjár Mihályné: 
Összességében akkor, mindannyiunk szándéka a vásárlás, az árról tárgyalni fogok a 
tulajdonosokkal. Amennyiben nincs több hozzászólás, úgy megköszönöm a részvételt, és az 
ülést bezárom.  
 
 
 
 

k.m.f. 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 
 

Kollár András 
képviselő 


